

B

The Economic and Social Council

1. *Takes note with satisfaction* of the report⁵² of the Secretary-General on means for furthering the completion of the international one-millionth map of the world, together with the progress report⁵³ on the transfer of the Central Bureau, International One-Millionth Map of the World, to the United Nations; and

2. *Requests* the Secretary-General, upon the completion of the transfer of the Central Bureau to the United Nations, to take appropriate steps to further the completion of the map on the lines indicated in the conclusion of the report.

477 (XV). United Nations narcotics laboratory

*Resolution of 10 April 1953*⁵⁴

The Economic and Social Council

1. *Takes note* of the report⁵⁵ of the Secretary-General regarding the cost of preparing and equipping a United Nations narcotics laboratory;

2. *Notes with satisfaction* the work undertaken by the United Nations up to the present within the framework of the international programme of scientific research on narcotics;

3. *Defers* decision regarding changes in the existing arrangements;

4. *Invites* the Commission on Narcotic Drugs to transmit to the Council not later than its eighteenth session its recommendations regarding the future of the United Nations narcotics laboratory, taking into account the whole of the scientific work undertaken by the Secretariat in this field;

5. *Requests* the Secretary-General:

(a) To appoint an international committee of three chemical experts with a view to evaluating the progress made in developing methods to determine the origins of raw opium by chemical or physical means, and to arrive at conclusions as to whether the methods have been advanced to a point where they can be given practical application in the international field;

(b) To submit the above-mentioned report to the Commission on Narcotic Drugs for its consideration;

(c) To submit to the Commission a note on the cost of installing and equipping a United Nations laboratory at Geneva.

478 (XV). Invitation of Libya, Nepal, the Republic of Korea and Spain to the United Nations Opium Conference

*Resolution of 2 April 1953*⁵⁶

The Economic and Social Council

Requests the Secretary-General to extend invitations to attend the United Nations Opium Conference to Libya, Nepal, the Republic of Korea and Spain.

⁵² See document E/2376.

⁵³ See document E/2366, annex III.

⁵⁴ See document E/SR.681.

⁵⁵ See document E/2372.

⁵⁶ See document E/SR.676.

B

Le Conseil économique et social

1. *Prend acte avec satisfaction* du rapport du Secrétaire général sur les moyens de poursuivre et d'achever la publication de la carte du monde au millionième⁵², ainsi que du rapport sur l'état des opérations de transfert à l'Organisation des Nations Unies du Bureau central de la carte du monde au millionième⁵³; et

2. *Prie* le Secrétaire général de prendre, une fois le Bureau central transféré à l'Organisation des Nations Unies, les mesures appropriées pour poursuivre et achever la publication de la carte suivant les méthodes indiquées dans la conclusion du rapport.

477 (XV). Laboratoire des Nations Unies pour les recherches sur les stupéfiants

*Résolution du 10 avril 1953*⁵⁴

Le Conseil économique et social

1. *Prend acte* de la note du Secrétaire général sur les frais d'installation et d'équipement d'un laboratoire des Nations Unies pour les recherches sur les stupéfiants⁵⁵;

2. *Prend acte avec satisfaction* des travaux entrepris jusqu'à présent par les Nations Unies dans le cadre du programme international de recherches scientifiques sur les stupéfiants;

3. *Ajourne* toute décision sur les modifications à apporter aux arrangements en vigueur;

4. *Invite* la Commission des stupéfiants à transmettre au Conseil, pour sa dix-huitième session au plus tard, ses recommandations touchant l'avenir du laboratoire des Nations Unies pour les recherches sur les stupéfiants;

5. *Prie* le Secrétaire général:

a) De constituer un comité international, composé de trois experts chimistes, qui sera chargé d'examiner les progrès accomplis dans l'élaboration de méthodes tendant à déterminer l'origine de l'opium brut par des procédés chimiques ou physiques afin d'établir si la mise au point de ces méthodes est assez avancée pour permettre leur application pratique sur le plan international;

b) De transmettre le rapport précité, pour examen, à la Commission des stupéfiants;

c) De soumettre à la Commission une note sur les frais d'installation et d'équipement d'un laboratoire des Nations Unies à Genève.

478 (XV). Invitation à adresser à l'Espagne, à la Libye, au Népal et à la République de Corée pour la Conférence des Nations Unies sur l'opium

*Résolution du 2 avril 1953*⁵⁶

Le Conseil économique et social

Prie le Secrétaire général d'inviter l'Espagne, la Libye, le Népal et la République de Corée à participer à la Conférence des Nations Unies sur l'opium.

⁵² Voir le document E/2376.

⁵³ Voir le document E/2366, annexe III.

⁵⁴ Voir le document E/SR.681.

⁵⁵ Voir le document E/2372.

⁵⁶ Voir le document E/SR.676.